

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-11-12-12

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 18, 2011 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

G. Bérubé
R. Despatie
D. Dunea
R. Furguele
S. Hukil
J. Kowal
K. Lui
A. Mehta
A. Nenashev
S. Potayya
M. Roy
H. Tahir
N. Torti
A. Zamora

P. Bourdin
I. Djordjevic
D. Dunea
M. Goharbar
F. Kay
S. Langlois
M. McCarthy
G. Mianda
D. Olin
I. Roberge
S. Schoenfeld
R. Tarulli
L. Valiente

A. Clifford
J. M. Dolmaya
C. Ferguson
O. Grkovic
I. Kovács
B. Lee
K. McRoberts
J. Michaud
S. Paradis
S. Rosienski-Pellerin
C. Silva
A. Thomson
C. Ye

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 18 novembre 2011 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed President Shoukri to the meeting.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue au président Shoukri.

2. Minutes of the previous meeting

▪ October 28, 2011 – [FC-11-12-04]

The minutes of the October 28, 2011 meeting were approved.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 28 octobre 2011 – [FC-11-12-04]

Le procès-verbal de la séance du 28 octobre est soumis à un vote, et il est approuvé.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- President Mamdouh Shoukri

President Shoukri thanked Council for the opportunity of addressing the membership.

In his remarks, he addressed the various opportunities, objectives and funding challenges facing York and the University system. He also mentioned the \$50M capital investment from the Ontario Government as well as the \$25M donation from Pierre Lassonde to expand the School of Engineering, the new infrastructures at the Keele campus and at Glendon, the ongoing of the PRASE initiative to enhance services and strengthen alignment of academic priorities and resources, and York's previous commitment for 60 strategic tenure stream appointments.

The President then responded to questions from members of Council pertaining to York's visibility and the shrinking Faculty Complement. He observed that York needed to become more efficient, both on the administrative and academic side of the business. He also noted that a decentralized budgeting system was under consideration. He suggested that any saving found within a Faculty would stay with the Faculty, and he concluded by encouraging Glendon to look for efficiencies.

- Remarks from the Principal

Principal McRoberts noted the following:

- The success of the Fall Campus Open House with about 850 attendees, including 400 potential students.
- The forthcoming 2011 Autumn John W. Holmes Memorial Lecture featuring Lieutenant-General The Honorable Roméo A. Dallaire on Wednesday, November 23, 2011 at 7:30 pm.

4. Communications et questions diverses

- Président Mamdouh Shoukri

Le président Shoukri remercie les membres du Conseil de l'occasion de s'adresser au Conseil.

Dans ses remarques, il mentionne les diverses possibilités, les objectifs et les défis budgétaires auxquels doivent faire face York et le système universitaire. Il mentionne également l'investissement en immobilisations de 50M\$ du gouvernement de l'Ontario pour l'École d'ingénierie ainsi que le don de 25M\$ de Pierre Lassonde, les nouvelles infrastructures au campus de Keele et à Glendon, l'initiative de PRASE en cours pour augmenter des services et pour renforcer l'alignement des priorités académique et des ressources, et l'engagement de York pour créer et financer 60 postes stratégiques conduisant à la permanence.

Le président répond ensuite aux questions des membres du Conseil ayant trait à la visibilité de York et à la réduction de l'effectif professoral. Il fait observer que York doit devenir plus efficace, aussi bien sur le plan administratif qu'académique. Il note aussi qu'on examine présentement un système budgétaire décentralisé. Il suggère que toute économie trouvée dans chaque faculté restera avec cette faculté, et il conclut en encourageant Glendon à être plus efficace.

- Remarques du principal

Le principal McRoberts note les points suivants :

- Le succès de la journée portes-ouvertes d'automne avec à peu près 850 visiteurs, incluant 400 étudiants potentiels.
- La conférence commémorative John W. Holmes avec comme invité d'honneur le lieutenant-général l'honorable Roméo A. Dallaire le mercredi 23 novembre 2011 à 19 h 30.

The Principal also reminded Council members of the importance of supporting and participating in the Glendon Fundraising campaign.

5. Reports from Standing Committees

(a) Committee on Academic Standards, Teaching and Learning (CASTL)

C. Silva, the Chair of CASTL, presented the following proposals and they were all approved.

- Changes to Degree Requirements – Philosophy - FC-11-12-05
- Changes to Degree Requirements – School of Translation – FC-11-12-06
- Name Change – From School of Women’s Studies to School of Gender, Sexuality and Women’s Studies – FC-11-12-07

(b) Curriculum Committee

S. Paradis, the Chair of the Curriculum Committee presented the following submissions and they were all approved.

- English – FC-11-12-08
- International Studies – FC-11-12-09
- Philosophy – FC-11-12-10
- Sociology – FC-11-12-11

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:05 p.m.

Le principal rappelle aux membres du Conseil l’importance de soutenir et de participer à la campagne de financement de Glendon.

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des normes académiques et pédagogiques (CNAP)

C. Silva, la présidente du CNAP présente les propositions suivantes et elles sont toutes approuvées.

- Changements aux exigences du programme – Philosophie – FC-11-12-05
- Changements aux exigences du programme – École de traduction – FC-11-12-06
- Changement du nom de l’École d’études des femmes à l’École d’études des femmes, de genre, et de la sexualité – FC-11-12-07

(b) Comité des programmes

S. Paradis, le président du comité des programmes présente les soumissions suivantes et elles sont toutes approuvées.

- Anglais – FC-11-12-08
- Études internationales – FC-11-12-09
- Philosophie – FC-11-12-10
- Sociologie – FC-11-12-11

6. Affaires nouvelles

Il n’y en a aucune.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 05.